



## Paul Voca

Polen/Dänemark/Poland/Denmark

"Pony-Wolf – Zweite Generation" stellt Hybride aus Wölfen und My Little Pony-Spielzeug vor. Die Skulpturen sind dem größten jemals erfassten Alphawolf nachempfunden, während die Farbpalette von der fiktiven Welt der Pony-Spielzeuge inspiriert ist. In diesem Zusammenhang wirft "Pony-Wolf" Fragen zu Marktmechanismen auf, bei denen die Verbreitung von Produkten die Anforderungen des künstlich erzeugten Konsums widerspiegelt. Jeder "Pony-Wolf" ist an die Wand gekettet und fügt ein suggestives Element hinzu, das die komplizierte Beziehung zwischen Mensch und Natur unterstreicht.

Paul Voca (\*1977, alias Paweł Wocial) ist ein multidisziplinärer Künstler, der sich mit Kunstformen von der Bildhauerei bis zur Videokunst beschäftigt. Er ist Absolvent der Akademie der Schönen Künste in Poznań, Polen (2003), und erhielt ein Stipendium des Ministers für Kultur und Nationales Erbe. Paul Voca hat international neben renommierten Künstlern wie Marina Abramović, Magdalena Abakanowicz, Banksy, Tracey Emin, Erwin Wurm und Olaf Eliason ausgestellt.

"Pony-Wolf – Second Generation" introduces hybrids of wolves and My Little Pony toys. Each sculpture is modelled after the largest alpha wolf ever recorded, while the colour palette is inspired by the fictional world of Pony toys. Within this context, "Pony-Wolf" prompts questions regarding market mechanisms, where the proliferation of objects reflects the demands of artificially generated consumption. Each "Pony-Wolf" is securely affixed to the wall with wire, adding an evocative element that highlights the intricate relationship between humanity and nature.

Paul Voca (\*1977, aka Paweł Wocial) is a multidisciplinary creator, who explores art forms ranging from sculpture to video art. A graduate of the Academy of Fine Arts in Poznań, Poland (2003), he is a recipient of the Minister of Culture and National Heritage scholarship. Paul Voca has exhibited internationally alongside renowned artists such as Marina Abramović, Magdalena Abakanowicz, Banksy, Tracey Emin, Erwin Wurm, and Olaf Eliason. [www.paulvoca.com](http://www.paulvoca.com)



Pony-Wolf – Second Generation, 2023/2024, Acryl, Glas, Nylon, Eisen, Polyesterharz, Haare, 7-teilig, Höhe: 78 cm (aus der 7-teiligen Serie)

Pony-Wolf – Second Generation, 2023/2024, acrylic, glass, nylon, iron, polyester resin, hair, height: 78 cm (from the 7-part series)